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Ton wanneer is je liefde voor het schaat-

sen ontstaan?

Rond 1985 studeerde ik aan de HTS 

in Groningen toen de Elfstedentocht 

plaatsvond. En in 1986 nog een keer. De 

Elfstedenkoorts was in die tijd groot, en 

het zag ernaar uit dat de tocht ook in 

1987 kon worden gereden. Om te kunnen 

meedoen moest je lid zijn van de Elfste-

denvereniging. Je werd lid door je aan te 

melden middels een simpel briefkaartje. 

En dat lukte. Helaas werd de tocht op het 

laatst afgeblazen, de dooi trad in. Maar 

de schaatsdrang bleef bestaan en ik ging 

meedoen aan andere tochten zoals de 

Elfmerentocht. Uiteindelijk kon ik in 1997 

aan de echte Elfstedentocht meedoen. 

Die vond plaats op 4 januari. Ik was rond 

de jaarwisseling ziek, maar had wel een 

goede conditie doordat ik veel roeide. Dus 

meldde ik mij aan voor deelname. Het ging 

allemaal goed, maar tussen Franeker en 

Dokkum, dat was na 120 kilometer, moest 

ik het helaas opgeven. 

En nu woon je inmiddels in Bosch & Duin, 

toch niet echt een schaatsgebied, en ben 

je toch blijven schaatsen?

Ja ik ben in 2011 lid geworden van SIVZ, de 

Schaatsvereniging Zeist. 

Deze vereniging bestaat ruim 50 jaar en 

is voortgekomen uit een initiatief in 1941 

van een Friese politieagent die hier kwam 

wonen. Ter gelegenheid van het 50-jarig 

bestaan is er ook een boekje uitgegeven. 

Je denkt misschien: wat valt er in Zeist te 

schaatsen, maar ten eerste leer je schaatsen 

‘op het droge’, dat wil zeggen dat je schaat-

sen kunt trainen zonder ijs onder je voeten. 

En in Utrecht is een ijsbaan waar je kunt 

trainen. Schaatsen is in de eerste plaats een 

technische sport. Door de lessen ben ik 

beter gaan schaatsen; de schaatstechniek 

beheersen is essentieel. Ik wil door middel 

van dit interview echt een lans breken voor 

de schaatsvereniging Zeist. Niet alleen 

heeft de vereniging de olympiër Merijn 

Scheperkamp voortgebracht, die op de 

Spelen van 2022 opgaat voor de 500 me-

ter, maar er wonen in Bosch & Duin ook di-

verse schaatsers, die in de winter schaatsen 

en in de zomer skeeleren. Dat doe ik zelf 

ook. Skeeleren is natuurlijk een iets andere 

techniek, maar je kunt deze sport zowel op 

de baan aan de Blikkenberg in Zeist doen, of 

gewoon op een rustige weg of fietspad. Je 

hebt diverse categorieën in het schaatsen: 

je kunt toerschaatsen, dat is wat ik doe, 

marathonschaatsen, langebaanschaatsen en 

shorttrack schaatsen; de laatste twee zijn 

met het kunstschaatsen voor de olympiërs.

Op de dag dat het vijfentwintig jaar geleden is dat de elfstedentocht voor de laatste keer 

plaatsvond, interview ik Ton Berlee uit Bosch & Duin. Hij is fanatiek schaatser, reed in 1997 

de elfstedentocht, en heeft al veertien keer deelgenomen aan de alternatieve elfsteden-

tocht op de Weissensee in Oostenrijk. In het dagelijks leven ontwikkelt Ton bouwproduc-

ten. Onder andere voor de energietransitie en verhoogde comforteisen in de bouw zijn 

nieuwe producten bedacht, ontworpen en gepatenteerd. We kennen Ton van zijn voormalig 

eindredacteurschap van Bosch & Duin Magazine. In zijn huis in Bosch en Duin praat ik aan 

de keukentafel met hem over zijn grote liefde: schaatsen.

Interview met Ton Berlee door Gea Schmidt Is het een gevaarlijke sport Ton?

Kijk, in de eerste plaats is het mijn doel 

gezond en fit te blijven. Schaatsen is een 

sport die weinig blessuregevoelig is, maar 

ook niet zonder risico’s. Je draagt natuur-

lijk een helm en handschoenen. In het 

begin was ik zo eigenwijs om geen helm 

te dragen. Dat heb ik geweten: bij een val 

liep ik een hersenschudding op. Verder 

draag ik bij toertochten goede bescher-

mende kleding en knie- en polsbescher-

mers. En je moet natuurlijk over goede 

schaatsen beschikken. Op de baan rijd 

ik op hoge noren. Op natuurijs rijd ik op 

ijzers met een langlaufbinding, dat is een 

klapschaats waar je een langlaufschoen 

op kunt klikken. Die schoen is ideaal, want 

je voeten blijven er lekker warm in. En je 

kunt er goed mee klunen, door eenvoudig 

je schaats er weer af te klikken. 

Op lange tochten is goede voeding 

belangrijk. Veel schaatsers hebben de 

neiging om voordat ze aan een wedstrijd 

beginnen te veel te eten, vooral pasta’s 

zijn dan erg in trek. Het is juist goed om 

niet te veel te eten maar wel je maag 

gevuld te houden. 

Je bent je dus helemaal gaan richten op 

het toerschaatsen op de Weissensee, een 

tocht die ontstaan is als alternatief voor 

de elfstedentocht.

Ja, en die dit jaar vanwege corona, voor de 

tweede keer niet doorgaat. Heel jammer, 

maar ik heb mij voor 2023 alweer inge-

schreven. Afgelopen jaar was er natuurijs 

in Nederland wat nog mooier is natuurlijk, 

maar niet zo zeker als het ijs in Oostenrijk. 

De Weissensee is vrij hoog gelegen en 

bestaat uit een groot en een klein meer. 

Meestal wordt de tocht op het kleine 

meer gereden, omdat er ook op het grote 

meer niet altijd voldoende ijs ligt. Het 

grote meer is een extra uitdaging. Een 

paar keer was er bijvoorbeeld een harde 

föhnwind, daardoor was het ijs plaatselijk 

erg zacht en dat is natuurlijk helemaal niet 

prettig. Eigenlijk is een temperatuur van 

-5 graden het meest ideaal. 

Ben je ooit ‘de man met de hamer’ tegen-

gekomen tijdens je tochten?

In 2008 waren de omstandigheden zo 

zwaar dat ik er na 120 kilometer af werd 

gehaald. Het regende de hele dag, Ik was 

in het ijswater gevallen en onderkoeld 

geraakt. Het gekke is, dat wanneer je 

onderkoeld bent je in een staat van eu-

forie raakt, een prettige staat van zijn. Ik 

moest van het ijs af en zakte daarna door 

mijn benen. Ik werd door verzorgers eerst 

geheel uitgekleed en in de folie gewikkeld 

en net op dat moment gefotografeerd. 

De volgende dag stond de foto in de 

Telegraaf. Vervolgens zette men hete 

lucht op mij tot mijn lichaamstemperatuur 

weer normaal was. Ik schijn nogal wat 

praatjes te hebben gehad tijdens dit hele 

gebeuren, alsof ik dronken was. Dat is dus 

wat onderkoeling met je kan doen. Een 

andere ervaring bij zo’n lange tocht is, dat 

als het zwaar wordt, je jezelf kunt trainen 

je pijnlijke spieren niet te voelen tot je op 

een punt komt dat je weer verder kunt. 

Duursporters noemen dat ‘afzien’.

Ton Berlee: 

‘Schaatsen is een fantastische 
 sport die ik graag wil 
 uitdragen’

Elfstedenkruisje 
werd niet gehaald
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Vraag een brochure aan of bezoek de villa!

Villa Hoefstaete biedt een luxe, 

veilige en sociale woonomgeving 

met gastvrije service en 

deskundige 24-uurszorg op maat. 

Het leven in Villa Hoefstaete is erop

gericht u het thuisgevoel te bezorgen.

Behouden wat waardevol is en uitkijken

naar dat wat komt. Uw leven leiden zoals

u gewend bent in de geborgenheid van

onze villa.

“ Villa Hoefstaete in de bosrijke omgeving 
van Bosch en Duin heeft alles wat een 
woonzorgvilla tot een echt thuis maakt!” 
Jurjen Koopmans, locatiemanager

Villa Hoefstaete • Vossenlaan 26, 3735 KN Bosch en Duin • T 038 - 452 40 67 • E contact@zorggroepdelaren.nl • www.zorggroepdelaren.nl

Bij zo’n toertocht kom je vast ook veel 

BN’ers tegen?

Nou ja, er doen tot wel 2500 mensen per 

tocht mee en er vinden gedurende twee 

weken vier toertochten plaats. Dus de 

kans dat je een bekende Nederlander te-

genkomt, is niet zo heel groot. Toch ben ik 

Erben Wennemars wel tegengekomen, en 

ook Sieb van der Ploeg en Beau van Erven 

Dorens. Ook loopt Piet Paulusma er rond 

om verslag te doen van het weer.

Hoe verloopt zo’n tocht?

De tocht is 200 km lang en duurt negen 

tot elf uur. Je start om 7 uur ’s morgens, 

dus eerst ga je rustig ontbijten. Je moet 

altijd eten voordat je honger krijgt en 

drinken voor je dorst krijgt. Je kunt het 

inspanningsniveau vergelijken met fietsen. 

Je moet goed naar je lichaam luisteren: 

hoe erg transpireer je, hoe koud heb je 

het? Onderweg wordt soep en gezoet 

drinken aangeboden en dat moet je ook 

nemen. Ik heb zelf altijd bounties bij me 

om de suikers aan te vullen. Ik heb ge-

merkt dat mensen die een fysiek beroep 

hebben een veel beter gestel hebben om 

zulke tochten te schaatsen dan mensen 

met een zittend beroep. Maar door het 

hele jaar door te trainen, ‘s zomers met 

fietsen of skeeleren en ’s winters met 

schaatsen kun je de tocht volhouden. 

Wat ook helpt, is dat je met een groepje 

rijdt. Wij zijn met zes man, we trainen ook 

samen. Tijdens de tocht rijden we in ‘trein-

tje’ en wisselen we elkaar af net als bij het 

wielrennen.

En hoe voelt het dan als je finisht?

Ja, dat is natuurlijk fantastisch. Je gaat 

naar de feesttent en hebt op dat moment 

vooral veel zin in vet en zout. Uiteraard 

krijg je dan ook een speldje, maar het stre-

ven blijft toch altijd het echte Elfsteden-

kruisje, al zal dat er misschien niet meer 

van komen.

Als lezers van dit interview nou ook zin 

krijgen om te leren schaatsen, waar kun-

nen ze dan terecht?

Je kunt je aanmelden bij de Schaatsvereni-

ging Zeist. Een lidmaatschap kost € 240 

per jaar en dan krijg je eens per week les. 

Mensen van alle rangen en standen zijn lid. 

Op de website van de vereniging 

(www.sivzeist.nl) kun je er alles over lezen.

“Ik wil een lans 
breken voor de 

Schaatsvereniging 
Zeist”
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Salon
  derKunsten
Afgelopen najaar hebben we eindelijk weer 

onze creatieve kunsten kunnen vertonen.

Het waren 15 leerzame lessen in schilderen, 

tekenen en boetseren.

Iedereen was dolenthousiast om elkaar te ont-

moeten en weer in de gezellige salon creatief 

te zijn.

Zoals het er nu uitziet, zullen we begin maart 

beginnen met de voorjaarscursussen.

Houd hiervoor de nieuwsbrief van Vereniging 

Bosch & Duin e.o. in de gaten en zie voor alle 

info: www.salonderkunsten.nl

Gitta en Annemarie

Zorgcentrum Bosch & Duin e.o.
Met de gemeenteraadsverkiezingen in 

aantocht (16 maart a.s.) lijkt het mij heel wijs 

om uw stem deze keer nog zorgvuldiger uit 

te brengen. Anders is Bosch en Duin e.o. 

binnenkort volledig zorgcentrum geworden.

Wij, als Vereniging Bosch en Duin e.o., ver-

bazen ons er ten sterkste over dat alles maar 

gebouwd kán en mág worden in óns Bosch 

en Duin. “Zolang het maar past in het veel te 

ruime bestemmingsplan, mag het van ons. 

En soms is een ietsje ruimer ook goed,” lijkt 

de gemeente te zeggen, “want voor je het 

weet, hebben wij anders een dure advocaat 

van een projectontwikkelaar op ons dak en 

dat vinden wij als gemeente niet fijn”.

Als vereniging hebben wij niets tegen 

zorginstellingen, Bosch en Duin e.o. is er 

immers groot mee geworden. Maar met de 

perverse financiële prikkels van de landelij-

ke overheid komen zelfs grote buitenlandse 

beursgenoteerde ondernemingen naar onze 

buurtschap op zoek naar euro’s. En dus kun-

nen op dat huidige stukje zorggroen ook wel  

3 keer zoveel units staan. Veel beter voor het 

verdienmodel… 

Dit terwijl veel benodigde voorzieningen zoals 

medische ondersteuning, openbaar vervoer, 

winkels en aan- en afvoerwegen vaak niet 

optimaal zijn. En dan heb ik het nog niet over 

de sluipende aantasting van onze prachtige, 

groene omgeving. Immers de reden, waarom 

velen van ons hier zijn komen wonen.

Als vereniging vinden wij dat er nu genoeg 

zorgcentra in Bosch en Duin e.o. staan. De 

verhouding tussen wonen en zorg moet hier 

niet nog schever gaan worden. Wat wij willen 

is een bestemmingsplan dat duidelijke, betere 

spelregels biedt voor nieuwe bebouwing waar-

bij voorop moet staan dat wij hier graag willen 

blijven wonen in het groen. Wij als vereniging 

- in het bijzonder de Commissie Ruimtelijke 

Ordening - doen hier namens onze leden ons 

uiterste best voor. Maar we kunnen het niet 

alleen. Ook u kunt een bijdrage leveren door 

op 16 maart een duidelijke politieke keuze te 

maken.

Op dinsdag 8 maart organiseren wij weer ons 

politieke debat met de politieke partijen van 

Zeist in het clubgebouw van de tennisvereni-

ging aan de Dennenweg in Bosch en Duin, dit 

in aanloop tot de gemeenteraadsverkiezingen 

van woensdag 16 maart a.s.

Ik hoop u daar te zien en te horen!

Ed Pipers, voorzitter

Hoewel ik blij ben in een democra-

tisch land te leven en niet onder 

een tiran, dictator of absolute vorst, 

zal ik toch opgelucht zijn als de wel 

degelijk noodzakelijke verkiezingen 

voorbij zijn. Zo langzamerhand krijg ik 

genoeg van al die debatten, waarbij 

men elkaar voor rotte vis uitmaakt 

om maar als beste leider over te 

komen bij het kiezersvolk. Overi-

gens ben ik wél nieuwsgierig naar de 

uitslag. Bovendien besef ik dat de 

gekozen gemeenteraad van belang 

is, vooral voor de toekomst van mijn 

kinderen en kleinkinderen. 

Dat werd zich ook de man van 64 

jaar bewust, die van de dokter te 

horen kreeg, dat hij nog maar korte 

tijd te leven had. Hij besloot daarom 

zijn stem, als verjaarscadeau, aan 

zijn 16-jarige kleinzoon te geven. 

Dat deed hij als volgt. Hij kwam 

met dit kleinkind overeen, dat deze 

zich zou oriënteren bij de diverse 

partijprogramma’s. Wanneer de 

jongen dan een keuze had gemaakt, 

zou zijn grootvader op de partij van 

zijn keuze stemmen. Op deze wijze 

leerde zijn kleinzoon het belang van 

de verkiezingen in een democratie 

kennen en waarderen. Tegelijkertijd 

kon hij, op zijn jonge leeftijd, als het 

ware meebeslissen over zijn eigen 

toekomst. Dit vond ik een bijzonder 

mooi gebaar. Grootvader begreep, 

dat de uitslag van deze verkiezingen 

voor hem geen gevolgen meer zou 

hebben, maar wel voor de toekomst 

van zijn kleinkind. Zijn idee moet hem 

grote voldoening hebben gegeven. 

Mocht ik de volgende verkiezingen 

nog mogen beleven, overweeg ik 

hetzelfde te doen, want dat ik de 

dáárop volgende nog zal meemaken 

lijkt mij zeer onwaarschijnlijk.

Verkiezingen
Pieter Jansen
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Aan de Rembrandtlaan nummer 

20 ligt landgoed ‘De Hazelaar‘ met 

daarop het mooie landhuis De Haze-

laar. Het rijksmonument staat in een 

prachtig groene, bosrijke omgeving. 

Hier is de stichting Zideris gehuis-

vest. De stichting biedt huisvesting 

aan een 20-tal cliënten, meest jon-

geren, alle met een Licht Verstande-

lijke Beperking (LVB). Deze mensen 

wonen hier onder begeleiding. 

Daarnaast is er een dagverblijf waar 

mensen met een zwaardere verstan-

delijke beperking onder begelei-

ding hun werk of andere dagtaken 

verrichten.

De mensen met een LVB die in 

Zideris wonen, zijn rond de 20 tot 

25 jaar. Helaas veroorzaken ze nogal 

eens geluids- en andere overlast als 

dronkenschap, vernielingen, klei-

ne brandstichting, etc. Meerdere 

overleggen met het management 

van Zideris hebben niet geleid tot 

een vermindering van de overlast. 

Integendeel!

De uitbreiding

In 2017 heeft Zideris samen met 

architecten van Sweco en Lengkeek 

een buurtmeeting georganiseerd en 

haar verbouw- en nieuwbouwplannen 

gepresenteerd aan een groot aantal 

omwonenden. Er worden 48 woon-

units voor mensen met een matig en 

licht verstandelijke beperking gere-

aliseerd, meer dan een verdubbeling 

van het huidige aantal bewoners. 

Hiervoor worden Rembrandtlaan 20 

en 22 verbouwd en geschikt gemaakt 

voor o.a. woonunits. Dolderseweg 

31B, het centrum voor dagbesteding, 

wordt gesloopt. In plaats daarvan 

wordt een totaal nieuw gebouw op-

getrokken met woonunits. Dolder-

seweg 33 – het boswachtershuisje – 

wordt verbouwd met behoud van de  

gevels. Midden op het terrein komt 

een nieuwe dagbestedingsruimte. 

Het zwembad komt daarbij in de 

buurt te liggen. Ten slotte wordt het 

aantal parkeerplaatsen uitgebreid om 

ruimte te bieden aan de schaalver-

groting van de zorginstelling.

Nadelige gevolgen 

Landgoed De Hazelaar is 3800 m2 

groot. Deze oppervlakte is klein 

voor het ‘zorgdorp’ dat Zideris voor 

ogen heeft. Het betekent dat de 

bebouwing vrij kort op de naaste 

bewoners zal staan, maar ook dichtbij 

de Dolderseweg komt te liggen. 

Door de schaalvergroting is niet 

te voorkomen dat een deel van de 

groene omgeving verloren gaat, wat 

ten koste gaat van de biodiversiteit. 

Daarnaast is het onvermijdelijk dat 

het aantal verkeersbewegingen van 

personeel, familie, cliënten en be-

steldiensten toeneemt. Ook geeft de 

huidige overlast van cliënten weinig 

hoop voor een toekomst met een 

verdubbeling van de woonunits en 

bewoners.

in kaart te brengen. Buurtcomité 

Huis ter Heide Noord was geboren 

en werd de spreekbuis voor de om-

wonenden. 

In de loop der tijd stapelden de pro-

blemen zich op en is het comité ver-

schillende malen in gesprek geweest 

met het management van Zideris 

en de directie van ‘De Opbouw‘ (de 

overkoepelende stichting waar Zide-

ris deel van uitmaakt). Ook is er een 

zwartboek samengesteld. Bespre-

kingen met de wijkmanager en met 

wethouder Jansen hebben helaas 

ook weinig soelaas geboden voor de 

steeds aanhoudende overlast. 

Aanvraag bouwvergunning

Begin december 2021 heeft Zideris 

een bouwvergunning aangevraagd 

voor de uitbreiding.

Gezien alle problemen is er in Huis 

ter Heide Noord begrijpelijkerwijze 

weinig tot geen draagvlak voor de 

beoogde schaalvergroting. De mees-

te bewoners zijn hier komen wonen 

voor de groene, rustige, verkeerslu-

we en veilige omgeving. Zij vinden 

een dergelijke grote uitbreiding dan 

ook onacceptabel. 

Het buurtcomité huis ter Hei-

de Noord heeft in reactie op de 

bouwaanvraag zijn zienswijze op de 

uitbreidingsplannen ingediend bij 

de gemeente. Inmiddels heeft de 

gemeente laten weten dat de buurt 

tezijnertijd maar bezwaar moet aan-

tekenen tegen de verleende bouw-

vergunning. 

Voor meer informatie: 

info.hthnoord@gmail.com

Acties van de omwonenden

Veel bewoners maakten zich dan ook 

grote zorgen over de ontwikkelingen 

en kwamen met een stortvloed aan 

klachten. Uiteindelijk is een aantal 

bewoners opgestaan om de klachten 

Laat de buurtschap niet 
verstedelijken. Zeist van het 
gas af - en groen - is toch 
het motto van de gemeente?

Gemeente Zeist,
Denk ook eens aan ons, 
de omwonenden. 
Wij houden van onze buurt en 
willen die graag zo houden!

Een parel van een buurtschap 

Huis ter Heide Noord: Een kleine 
deelbuurtschap, prachtig gelegen 
in een gebied ingeklemd tussen 
de Amersfoortseweg, Dolder-
seweg en Bosch en Duin. Veel 
groen, rustig en relatief veilig 
met fraaie villa’s en eeuwenoude 
bomen, het Blookerpark en het 
bijzondere Gezichtslaantje. Kijk 
op het Gezichtslaantje naar het 
zuiden en je ziet het schilderach-
tige landgoed ‘Oud Zandbergen‘. 
Draai je om en je kijkt naar het al 
even mooie landhuis ‘Rodichem‘.

Grote uitbreidingsplannen 
zorginstelling Zideris
Buurtcomité Huis ter Heide Noord
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Henk Kreeftmeijer

Het volgende lustrum van Vereniging Bosch & Duin e.o. is heel bijzonder: onze vereni-
ging bestaat dan maar liefst 100 jaar. En dat mag gerust een unicum heten. En… is een 
reden om uitbundig feest te vieren!

Het lustrum begint langzaam dichterbij te komen; we kunnen nu zeggen volgend jaar. 
De tijd is aangebroken de plannen concreet te maken, de contracten af te sluiten en op 
sponsorjacht te gaan. Zoals u op onze website kunt zien wordt 500 dagen voor het lus-
trum de locatie bekend gemaakt, dit is 20 april. Daarna gaan we maandelijks iets meer 
van de sluier oplichten. Het raamwerk staat reeds in de steigers, maar goede ideeën en 
helpende handjes zijn altijd welkom.

De Lustrumcommissie,
www.lustrum2023.nl

100-jarig jubileum

w w w. h o n d e r s a l t i n g . n l

exclus ieve woningen

0 3 0  5 5 0  0 2 3 5



In 2017 zijn wij verhuisd naar Bosch en Duin. Onze tuin was volledig 

verwaarloosd; je ‘kon door de bomen het bos niet meer zien’, alleen nog 

maar brandnetels en bramen.

Na grondige snoei- en zaagbeurten onder auspiciën van een specialist 

kunnen we nu genieten van wat onze tuin te bieden heeft. En zoals in 

heel Bosch en Duin is dat divers, zoals vogels, insecten en… heel veel 

bomen.

En dan valt tussen al dat moois één boom op in onze tuin. Een boom 

die het meeste voorkomt in Bosch en Duin. Een boom die hier van oor-

sprong niet hoort en ooit is geplant voor de mijnbouw. Het verhaal gaat 

namelijk dat het hout ervan eerst kraakt voordat het breekt en daarmee 

de mijnwerkers waarschuwde als de boel op instorten stond.

Bezoekers zijn onder de indruk van de hoogte en omtrek van de stam, 

en hoe deze in gevecht is met de buurman, een volwassen beuk. Hoe 

dat gevecht zal aflopen, zullen wij waarschijnlijk niet meer meemaken.

Midden in onze tuin staat deze majestueuze boom, een Grove Den, 

Pinus Silvestrus. Geschat wordt dat hij 100 jaar oud is, en 25-30 meter 

hoog. Zelfs met een potlood en Pythagoras is dat moeilijk te meten, 

maar het zal wel ongeveer kloppen.

Deze boomsoort kende ik eigenlijk niet echt voordat we hier kwamen 

wonen. Mijn vader leerde me ooit het volgende ezelsbruggetje: Hoe 

onthoud je het verschil tussen vuren en grenen? Nou simpel v en gr: 

Vuren - Fijn Spar (Picea abies), Grenen - Grove Den. Dat vergeet ik dus 

nooit meer. Niet dat onze boom in de nabije toekomst tot houten vloer 

wordt gebombardeerd, maar toch…

Mijn speurtocht

Om terug te komen op de maten: Ik heb op mijn wandel- en fietstoch-

ten in Bosch en Duin een boom van hetzelfde formaat proberen te 

spotten. Dat is me niet gelukt. Ik kan echter niet alle bomen spotten, 

daarom de vraag: 

‘Wie heeft de grootste Grove Den in Bosch en Duin?’

Maten van onze boom:

Hoogte ongeveer 25-30 m

Omtrek 145 cm op 1,5 m hoogte.

Om een vergelijk te trekken met de oudste 

Grove Den van Nederland: deze is in 2006 

omgevallen, was rond de 375 jaar, en had 

een stamomtrek van 430 cm. Daarop moe-

ten wij nog even wachten.

Ik ga graag de uitdaging aan: Mocht je een 

grotere Grove Den hebben, dan zou ik het 

leuk vinden dat te weten. Je kunt dit door-

geven aan de secretaris van de Vereniging 

Bosch en Duin e.o. via: 

redactieboschenduinmagazine@gmx.com

Als er reacties komen, zullen we die in het 

volgende nummer meenemen. Ik ben benieuwd!

Wie heeft de grootste?

Amarja Niehof Gerda Kemp      Gerrit-Jan van Ee

030-6953222

Van Ee Makelaars & Services is gespecialiseerd SeniorKeurMakelaar

Van Ee Makelaars & Services | Gerrit-Jan van Ee & Gerda Kemp
Utrechtseweg 9 | 3704 HA Zeist

Behoud van het groene en ruimtelijke karakter en borgen dat de bebouwing ondergeschikt blijft aan het groen

Nauwere betrokkenheid van omwonenden bij nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen 

Alleen nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen wanneer dit bijdraagt aan het leven van de inwoners van Bosch en

Duin

Zorgen dat ouderen in Bosch en Duin kunnen blijven wonen door ruimte te bieden voor de ontwikkeling van

kleinschalige luxe appartementen voor senioren

Meer aandacht voor ondersteuning van ouderen en het 

Veel aandacht voor verkeersveiligheid zodat iedereen veilig kan

Zorgen dat alle voorzieningen in Den Dolder na afsluiting van de 

Verbeteren beheer en onderhoud van de bermen en

Inzetten op forse verlaging van het aantal 

      tegengaan van eenzaamheid 

      fietsen en  wandelen door de buurt 

      spoorwegovergang goed bereikbaar blijven vanuit Bosch 

      en Duin

      fietspaden 

      woninginbraken want iedere inbraak is er één te veel
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Ongetwijfeld kent u de schaduw-

staart: het is de betekenis van de 

Latijnse naam Sciurus vulgaris voor 

onze gewone of rode eekhoorn. Niet 

zo verwonderlijk, deze naamkeuze. 

De zithouding met de schaduw ge-

vende staart over de rug is immers zo 

karakteristiek voor het diertje. 

Het is een boombewoner die zich ook 

op de bosbodem in de regio Bosch 

en Duin goed thuis voelt. Net als een 

muis, konijn en bever is de eekhoorn 

een knaagdier. 

Roetsj, roetsj, roetsj. Een rode eek-

hoorn baant zich behendig de weg van 

de frisse bosgrond de boomstam in en 

naar boven. Het lichtgewicht knaag-

diertje is echt vliegensvlug, ik zie ‘m 

al niet meer. Toch duurt dat niet lang. 

Met z’n koppie naar beneden gericht 

komt hij in een rap tempo langs de 

boomstam weer naar beneden. Hij 

zoekt in het bladerdek. Even later lijkt 

hij gevonden te hebben wat hij zoekt. 

Hij begint te knabbelen aan een eikel. 

Dit vind ik zo leuk om te zien! Zittend 

op zijn achterste pootjes, zijn prachti-

ge pluimstaart omhooggericht tegen 

zijn rug. Zijn voorpootjes houden de 

eikel vast en draaien ‘m in het rond, 

terwijl hij met zijn knaagtanden telkens 

een stukje van de harde buitenkant 

verwijdert.

Sporen 

Dat is het beeld dat u waarschijnlijk 

ook heeft als u aan de boombewoner 

denkt. Toch zien we ‘m maar weinig, 

want steeds maar omhoog kijken valt 

niet mee! Maar wist u dat er op de 

grond sporen terug te vinden zijn, 

die wijzen op de aanwezigheid van 

het diertje? Zijn tafelmanieren blijken 

bijvoorbeeld uit hoe een dennenap-

pel ‘onder handen’ wordt genomen. 

Om bij de zaden te komen worden 

de schubben afgeknaagd alsof het 

een maïskolf is. En misschien heeft 

u – zonder daarbij stil te staan – 

wel eens een paddenstoel gezien, 

vastgeklemd in een takoksel van een 

boomstam. Of knaagtandsporen in de 

paddenstoel eekhoorntjesbrood of 

een hazelnoot in twee gelijke helften 

gespleten? Ook dat is het werk van 

de eekhoorn!

Nest

Het nest, meestal hoog in de boom, 

lijkt een rommelig bouwwerk. Toch 

zit het stevig in elkaar en is het goed 

verankerd in een takvork, de plek 

waar een tak uit de boomstam komt. 

Meestal is de bolvormige slaapplaats 

niet groter dan een voetbal. In de 

winter blijven eekhoorns bij slecht 

weer het liefst meerdere dagen 

‘thuis’. Ze rollen zich op, waarbij de 

pluimstaart als een warme sjaal dient. 

De Schaduwstaart 
©  Jacqueline van Dam, Boswachter Publiek Utrechts Landschap

Soms hebben ze meerdere nesten, 

vaak bij elkaar in de buurt. Dat is 

bijvoorbeeld om de jonkies te kunnen 

verkassen bij onraad. Maar mogelijk 

ook omdat ze vervuild raken door 

parasieten; van die beestjes kun je 

namelijk aardig jeuk krijgen!

Eekhoorns leven niet alleen in loofbos, naaldbos of gemengd bos, 

maar ook in tuinen, parken en houtwallen in de buurt van bos. Soms 

zelfs in de bebouwde kom! Alles draait hierbij om voedselaanbod. 

Toch hebben ze het allerliefst een ouder bos (naaldbomen ouder dan 

20 jaar, loofbomen 40 tot 80 jaar), omdat daar meer voedsel en nest-

gelegenheid is.

Karakteristiek vraatspoor aan kegel 
van spar verraadt aanwezigheid van 
een eekhoorn (Aaldrik Pot)

Nageslacht

Als je door het andere geslacht opge-

merkt wilt worden, wil je er natuurlijk 

op je best uitzien. Zowel mannetje 

als vrouwtje eekhoorn laat voor de 

paartijd de oorpluimen groeien. Dat 

is natuurlijk onweerstaanbaar! De 

hofmakerij van december-januari is 

nu achter de rug, maar er komt nog 

een herkansing in mei. Zeker in tijden 

van voedselschaarste in de winter is 

dat maar goed ook. 

Na bewezen diensten pakt het man-

netje zijn biezen, terwijl het vrouwtje 

het nest versterkt en daarna twee tot 

vijf jongen werpt. 

Na tien weken te zijn gezoogd, zullen 

de jonkies het nest verlaten. Nog 

heel speels, maar toch zelfstandig (na 

zo’n drie maanden), worden ze door 

hun liefhebbende mama uit haar ter-

ritorium verjaagd. Al na tien maanden 

kunnen de ‘pubers’ zelf een bijdrage 

aan het nageslacht leveren.

Het liefdesspel kan beginnen, met 
deze extra lange oorpluimen is de 
eekhoorn er helemaal klaar voor 
(Mark Zekhuis, Saxifraga)

Zeer alert (Renk Ruiter) Zijwaarts of ondersteboven, dankzij zijn geringe gewicht 
en scherpe nagels kan de eekhoorn het allemaal 
(Renk Ruiter)
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Menu
Op het menu van de schaduwstaart 
staan vooral boomzaden zoals eikels, 
noten en kegels van naaldbomen. 
Ook paddenstoelen, knoppen, 
bladeren, bessen, slakken en rupsen 
worden als smakelijk ervaren, evenals 
jonge vogels en vogeleitjes. Het 
gevonden voedsel wordt meestal 
ter plekke verorberd. Het teveel aan 
noten wordt verstopt voor tijden van 
voedselschaarste, zoals in de win-
ter. Door zijn goede reukvermogen 
kan hij het verborgen voedsel weer 
terugvinden.
Het aandoenlijke knaagdiertje staat 
zelf op het menu van andere dieren 
in het bos, zoals boommarters en 
roofvogels. Om aan zijn belagers te 
ontkomen rent hij spiraalsgewijs om-
hoog tegen een boom. Helaas weet 
hij niet altijd te ontkomen… 

Bij u in de buurt
Hoewel eekhoorns zo’n zeven jaar 
kunnen worden, halen de meeste 
het eerste levensjaar niet. Vanwege 
predatoren, maar ook omdat ze ge-
voelig zijn voor versnippering van het 
bosgebied. Desondanks is het diertje 
in de regio Bosch en Duin een alge-
meen voorkomende bewoner. Dankzij 
de verbinding tussen natuurgebieden 
en natuurvriendelijke tuinen met 
bomen wordt het leefgebied ver-
groot en inteelt tegengegaan. Over 
de grond kunnen eekhoorns enkele 
tientallen meters overbruggen, al is 
dit niet zonder gevaar. Het verkeer 
wil nog wel eens een verpletterende 
indruk achterlaten…
De solitair levende dieren wonen 
vaak met meerdere in een gebied. 
Het enige wat ze verdedigen, is het 
slaapnest. Zoals bij veel diersoorten 
hebben ook hier de mannetjes een 
groter territorium dan de vrouwtjes.

De schaduwstaarten zijn bijzonder 
slim! Misschien heeft u het diertje 
wel eens (of vaak?) een graantje zien 
meepikken van de pinda’s en zaden, 
die u voor de vogels had bedoeld? 
Of een nestkastje zien leeghalen? De 
vederlichte diertjes weten immers 
behendig op de moeilijkste plaatsen 
te komen. 

Niet alles wat de eekhoorn aan voedsel verstopt, wordt genuttigd of 

teruggevonden. Zo levert het knaagdiertje een belangrijke bijdrage aan 

de verspreiding van boomzaden.

Diefstal van de voederplank voor vogels, betrapt! (Marie-José Verheugen)

Hoe komt eekhoorntjesbrood aan zijn naam?! (Jacqueline van Dam)

Peuzelen van een boomvrucht (Renk Ruiter)

 

 
Ervaart u het bijhouden van uw betalingsproces als een tijdrovende taak? Of wordt het voor u 
steeds uitdagender de voortgang rondom de (openstaande) betalingsopdrachten te bewaken?  

Voor diverse cliënten verzorgen wij vakkundig en snel het complete betaalproces. 
Wilt u ook optimaal van uw vermogen genieten?  

Laat uw betalingsproces dan verzorgen door de finance experts van Bovi & Ox. 
De uiteindelijke autorisatie van de betaling ligt vanzelfsprekend bij uzelf. 

 
Een gestroomlijnd betalingsproces 
Ontzorgen staat voorop bij onze family office. 
Nadat wij de facturen digitaal hebben ontvangen, 
zorgen we ervoor dat …   

- alle facturen adequaat en tijdig worden 
verwerkt; 

- alle facturen digitaal aan u worden 
aangeboden ter goedkeuring; 

- de betalingsopdrachten op vlotte en juiste 
wijze worden aangemaakt; 

- u een melding ontvangt wanneer de 
betalingen gereed zijn voor autorisatie. 

 
 
 
 
 

Wij laten niets aan het toeval over 
U onbezorgd laten genieten van uw vermogen 
vormt voor ons een belangrijke drijfveer. Wij zien 
erop toe dat facturen altijd op tijd worden 
betaald. Zijn er meerdere bankrekeningen in 
gebruik? Dan dragen wij zorg voor het tijdige 
aanvullen ervan. Zo komen u en uw crediteuren 
niet voor verrassingen te staan. 
 
In het verwerkingsproces hanteren we het  
vier-ogenprincipe. Na aanmaak van de betaling 
controleert een andere collega (die hier zelf niet 
bij betrokken is geweest) de betalingsopdracht 
uitvoerig. De juistheid wordt geverifieerd aan de 
hand van de factuur en/of andere documenten. 
Bij de aanmaak van betalingsopdrachten vinden 
wij dat een must.

 
 
 
 
 
Onze werkwijze toegelicht 
Bovi & Ox gebruikt Basecone als platform voor digitale documentverwerking en het autorisatieproces. De 
financiële administratie vindt in de regel plaats in Exact.  
Op onze website www.bovi-ox.nl/betalingsproces-inrichten/  is weergegeven hoe ons betalingsproces is 
ingericht voor een snelle en adequate afhandeling van het betalingsverkeer. 
Bij onze werkwijze staan vertrouwelijkheid en veilige omgang met uw persoonlijke data vanzelfsprekend 
centraal. 
 
Wat kunnen wij voor u betekenen? 
Alles wat een ander accountantskantoor ook kan, maar dan beter en naar eigen wens. 
Wij ontzorgen door de totale coördinatie van de betalingen en de financiële administratie op ons te 
nemen. Dit doen wij door: 

• Het gehele betalingsproces te verzorgen. (De uiteindelijke eindautorisatie ligt altijd bij de cliënt.) 
• Het gehele financiële proces makkelijker en veiliger te maken met onze IT toepassingen. 
• De veiligheid van cliëntgegevens te waarborgen door o.a. ISO 27001 (data beveiliging) en de 

inrichting van de financiële administratie. 
Wij werken met een vast team en een vast aanspreekpunt. De continuïteit van ons team is gewaarborgd. 
 
Voor meer informatie kunt u contact opnemen met Cassandra Baurichter +31 88 20 14 802 of Généviève Visser +31 88 20 14 808. 
 

Enthousiast geworden? Bezoek onze website www.bovi-ox.nl 

Advertentie
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Nostalgia
Rob Dashorst

Het is lang ondenkbaar geweest 

nostalgie als prettig te ervaren. Het 

verschijnsel stond bekend als een 

ziekelijke neiging tot heimwee. Zwit-

serse huurlingen waren de eersten 

met deze diagnose. De Zwitserse 

arts Johannes Hofer schreef in 

1688 dat sommige soldaten zo naar 

huis verlangden dat ze hun eetlust 

verloren, koorts kregen en langzaam 

wegkwijnden. Het gevaar school al 

in het horen van een alpenmelo-

dietje. De soldaten moesten zo snel 

mogelijk naar huis, vond Hofer, de 

ziekte was dodelijk. Hij bedacht een 

term voor hun aandoening, naar de 

Griekse woorden nostos en algia = 

thuiskomst en pijn: nostalgie.

Op een nostalgische manier naar de 

wereld kijken wordt wel het kijken 

door een roze bril genoemd; je ver-

fraait en verkleurt wat je ziet door 

‘vroeger’ met ‘mooi’ te verbinden. 

Het verleden heeft een schoonheid 

die het heden niet meer bezit.

Wie door een modern stadsland-

schap wandelt, komt vanzelf tot 

overpeinzingen over de menselijke 

imperfectie: waarom worden er 

zoveel lelijke en functionalistische 

gebouwen neergezet? Waarom lijken 

alle hedendaagse auto’s op elkaar? 

Geen onderscheid van model en 

uitstraling. Eenheidsworst. Je wordt 

er niet vrolijk van en verlangt terug 

naar het fraaie vroeger: van mooie 

oldtimers tot decoratieve bouw-

kunst. 

Wim Sonneveld zong ooit: “Wat 

leefden ze eenvoudig toen, in simp’le 

huizen tussen groen, met boerenbloe-

men en een heg. Maar blijkbaar leefden 

ze verkeerd, het dorp is gemoderni-

seerd, en nou zijn ze op de goede weg. 

Want ziet, hoe rijk het leven is. Ze zien 

de televisiequiz en wonen in betonnen 

dozen. Met flink veel glas, dan kun 

je zien hoe of het bankstel staat bij 

Mien.” (1) Deze tekst van Sonnevelds 

partner Friso Wiegersma idealiseert 

het leven van vroeger. Er spreekt 

een verwonderde teleurstelling over 

het toenmalige heden uit.

Wij ervaren hetzelfde wanneer wij 

door het oude centrum van bijvoor-

beeld Utrecht, Amersfoort of Wijk 

bij Duurstede wandelen. Wij zien 

dan bouwstijlen uit het verleden die 

sierlijkheid en elegantie uitstralen. 

De architecten van toen hadden 

oog voor detail. Hedendaagse 

woningbouw is weinig creatief, en 

vaak gebaseerd op een bouwteke-

ning waarmee tientallen woningen 

gebouwd worden, zonder enige vorm 

van originaliteit. 

Het oude stadscentrum zet je aan 

het denken. Het verleden is roman-

tisch en mooi. Ook een bezoek aan 

een museum met schilderijen uit 

de middeleeuwen roept dergelijke 

gevoelens op.

Er zijn 2 verschillende soorten nos-

talgie(2). De restauratieve nostalgie 

probeert terug te keren naar het 

verleden, omdat ze daarin een staat 

van geluk en welzijn ziet: het verlo-

ren thuis moet herbouwd worden. Ze 

speelt in op een gevoel van verlies 

van gemeenschap en cohesie. 

Dit is waar nationalisme op drijft en 

waar de politiek gebruik van maakt. 

Oud-president Trump (ik spreek hier 

geen oordeel over uit!) speelde goed 

in op het gevoel bij vele Amerikanen 

met zijn kreet “Make America great 

again”.

Reflectieve nostalgie daarentegen 

keert van tijd tot tijd terug naar het 

verleden, maar begrijpt dat het hier 

en nu van belang is. Het verleden is 

een onuitwisbare erfenis die je kunt 

waarderen, maar waar je niet te lang 

moet blijven. Waardevolle tradities 

uit de jeugd worden (soms onbe-

wust) ingeburgerd in het verdere 

leven. En worden overgedragen op 

de kinderen, zij het dat de normen 

en tradities in een ander jasje steken, 

om meer in lijn te zijn met de heden-

daagse cultuur van ‘het modern zijn’.

Naar mijn mening probeert Ver-

eniging Bosch & Duin e.o. zoveel 

mogelijk reflectieve nostalgie weer 

te geven, zonder te vervallen in de 

bekende valkuil van ‘blijven steken in 

het verleden’. Er is altijd ruimte voor 

zowel het klassieke als het moderne. 

Met berichten en artikelen van en 

over leden die de gemoedsrust van 

de bewoners van Bosch en Duin en 

omstreken in het algemeen weerge-

ven. 

Zeker in deze tijd van veel thuisblij-

ven is er voldoende ruimte om na 

te denken over hoe het vroeger was 

en of het anders zou zijn gegaan, 

indien…………….. Vul maar zelf in!!!

Tot aan het 100-jarig bestaan 
van Vereniging Bosch & Duin e.o. 
blikken we in ieder nummer terug 
op een stukje verleden, 5 jaar lang. 
Maar daar hebben we uw hulp wel 
bij nodig…

Wilt u meewerken aan een van de arti-
kelen? Heel graag! Bijvoorbeeld in een 
interview. Of door zelf of - samen met 
iemand - een artikel te schrijven. Wilt u 
onze hulp daarbij? Maar natuurlijk! En 
wat dacht u van foto’s, documenten en 
andere zaken uit uw ‘oude doos’? Fan-
tastisch materiaal voor een nostalgisch 
verhaal! We houden ons dan ook van 
harte aanbevolen.

Wilt u een steen(tje) bijdragen, neem 
dan contact op met Ineke van Offeren: 
redactieboschenduinmagazine@gmx.
com

Noten:

1 ‘Het dorp’ is een lied, gezongen door Wim Sonneveld. 

  De tekst werd in 1965 geschreven door Friso Wiegersma 

  onder het pseudoniem Hugo Verhage.
2 ‘The future of Nostalgia’, Svetlana Boym

“En langs het tuinpad 
van m’n vader zag ik 
de hoge bomen staan. 
Ik was een kind en wist 
niet beter dan dat dit 
nooit voorbij zou gaan.” 
(1)
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Agenda Jeugdclubactiviteiten 
2022

Na het succes van de speelmiddag in 

september vorig jaar, zijn we met veel 

enthousiasme verder gegaan met het 

organiseren van Sinterklaas. Helaas 

hebben we het Sinterklaasfeest kort 

van tevoren toch moeten afgelasten. 

De covidmaatregelen maakten het 

niet makkelijk om als Jeugdclub acti-

viteiten te organiseren. 

Uiteraard hebben we voor dit jaar 

toch weer een aantal leuke plannen. 

Deze proberen wij zoveel mogelijk 

buiten te laten plaatsvinden, in kleine 

groepjes, om de kans dat we ze moe-

ten afgelasten te minimaliseren. 

Hierboven staat een globale planning 

voor 2022. Precieze invulling en data 

worden tezijnertijd bekendgemaakt, 

dus hou de website en de nieuwsbrie-

ven in de gaten! De activiteiten zijn 

uiteraard weer onder voorbehoud van 

de geldende maatregelen en eventu-

ele weersomstandigheden. 

Heb je ook een leuk idee of vind je 

het leuk om mee te helpen tijdens 

een activiteit, stuur dan een e-mail 

naar: 

jeugd@verenigingboschenduin.nl 

We kijken ernaar uit om jullie weer te 

zien!

Daphna Voskes

Victoria Emmelot

Christel Meijerman

Janine Cremer Eindhoven

Periode Activiteit Leeftijd

Maart schilder- & kunstworkshop 8 - 12

Maart vogelhuisjes timmeren 
vogelhuisjes schilderen 

8 - 12
4 - 7

April paasspeurtocht 4 - 12

Mei (28) workshop eetbare planten 5 - 12

Juni excursie Soesterberg 5 - 12

Juni midzomerfeest

September speel/borrel middag

Oktober egelhuisjes timmeren  
egelhuisjes schilderen

8 - 12
4 - 7

November lampionnen maken 4 - 11

December Sinterklaas 0 - 7

Januari Nieuwjaarsborrel

Groepsapp Jeugdclub Bosch en Duin

Sinds de heroprichting van de Jeugd-

club zijn we hard bezig geweest met 

het bereiken van gezinnen met kinde-

ren. Inmiddels hebben we al een leu-

ke groep bereikt, maar nog lang niet 

iedereen. Het doel van de groepsapp 

is niet alleen dat wij er foto’s in plaat-

sen na activiteiten, of activiteiten in 

aankondigen. We willen jullie ook aan-

moedigen de app te gebruiken voor 

bijvoorbeeld het doorsturen van tips 

voor leuke activiteiten in de buurt.

Zo werden er in december een paar 

leuke tips gedeeld. De boswande-

ling in het Panbos met een gids van 

Utrechts Landschap (een van de tips) 

ging helaas niet door vanwege de 

groepsgrootte in combinatie met de 

covidmaatregelen. Een aantal deelne-

mers besloot daarop samen een wan-

deling te maken. Hieruit kwam voor 

de kinderen een leuke speelmiddag in 

het bos voort en voor de ouders een 

gezellige borrel na afloop.

Ben je nog geen lid van de Jeugdclub 

Groepsapp en wil je graag lid worden, 

stuur dan een e-mail naar 

jeugd@verenigingboschenduin.nl 

met je telefoonnummer en dan voe-

gen we je toe.

Janine Cremer Eindhoven, Jeugdclub
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Nieuws uit de Commissie Ruimtelijke Ordening
Jan van den Berg Jeths

De nieuwe omgevingswet

Waarschijnlijk wordt per 1 juli van dit jaar de omgevingswet 

van kracht. Hierin wordt een groot aantal wetten in de 

sfeer van de ruimtelijke ordening samengevoegd. Belang-

rijk onderdeel van deze wet is, dat er een veel grotere rol 

voor burgerparticipatie is ingeruimd. 

De gemeenten zijn verplicht een omgevingsvisie op te stel-

len en omgevingsplannen te maken. De huidige bestem-

mingsplannen gaan automatisch over in het omgevingsplan 

bij het in werking treden van de omgevingswet. Voor het 

actualiseren hebben de gemeenten tot 2029 de tijd. 

Wij dringen er bij de gemeente op aan om voor Bosch en 

Duin zo spoedig mogelijk te starten met een omgevings-

plan. We zouden graag als pilot willen fungeren. Hiervoor 

hebben wij de wijkvisie Bosch en Duin geschreven, die ook 

op onze website staat. We willen deze visie dit jaar actu-

aliseren en nodigen u dan ook nadrukkelijk uit om ons uw 

eventuele reacties toe te zenden.

Eerste Zeister Omgevingsvisie

Recent heeft de gemeente de Eerste Zeister Omgevings-

visie gepubliceerd. Zie: www.zeist.nl/projecten/projec-

tenoverzicht/omgevingsvisie.

Het is een zeer uitvoerige beschrijving over de kwali-

teiten van de gemeente Zeist. Wat echter ontbreekt, is 

een beschrijving van de gewenste ontwikkeling. En dat is 

essentieel voor een omgevingsvisie. In onze eigen wijkvisie 

hebben we de gewenste ontwikkeling wel duidelijk aange-

geven. Wij vinden dit dan ook een gemiste kans en zullen 

hier richting de gemeente op reageren. Tot 28 februari 

kunt u een reactie indienen op deze visie. Daarna wordt 

een nota van beantwoording opgesteld. Uiteindelijk zal de 

gemeenteraad van Zeist de visie vaststellen, maar dat is na 

de gemeenteraadsverkiezingen.

Bestemmingsplan Bosch en Duin

We blijven bij de gemeente Zeist benadrukken dat het 

bestemmingsplan Bosch en Duin op korte termijn aan 

herziening toe is. Het plan is ook bijna 10 jaar oud. De 

bouwmogelijkheden zijn veel te ruim, waardoor er allerlei 

ongewenste ontwikkelingen plaatsvinden zoals Bethesda 

en de Terp. Tot op heden weigert de wethouder actie te 

ondernemen, maar wij blijven de herziening onvermoeibaar 

bepleiten bij het gemeentebestuur en de gemeenteraad.

Bethesda, sloop en grootschalige nieuwbouw

Zoals we in ons vorige magazine hebben gemeld is het 

bezwaar tegen het verlenen van de omgevingsvergunning 

door de rechter afgewezen. De bewoners zijn - met on-

dersteuning van onze vereniging - naar de Raad van State 

gestapt. 

Hier hebben zij 2 verzoeken ingediend: 

•      Een voorlopige voorziening om niet met de bouw te 

        mogen starten in afwachting van een definitieve 

        uitspraak van de Raad van State over het bezwaar. 

•      Een verzoek om de omgevingsvergunning te vernie-

        tigen, omdat er in 2013 fouten zijn gemaakt bij het 

        vaststellen van het bestemmingsplan. De omwonen-

        den en de gemeenteraad waren destijds niet geïnfor-

        meerd over de uitbreiding in het bestemmingsplan van 

        het te bebouwen oppervlak.

De voorlopige voorziening is door de Raad van State 

toegewezen. Dit betekent dat nu niet kan worden gestart 

met de bouw en het kappen van bomen op het terrein. De 

behandeling van het bezwaar zal waarschijnlijk dit voorjaar 

plaatsvinden.

Participatieproject woningbouw Dijnselburg

Het ontwikkelproces ligt nu inmiddels ruim een jaar stil. De 

wethouder heeft aangegeven dat het college begin 2022 

een besluit zal nemen over de verdere gang van zaken. 

Stal De Molshoop, bouw van 16 woningen

Volgens de gemeente De Bilt zou hier in principe gebouwd 

kunnen worden, omdat zij in het bestemmingsplan een 

manegefunctie heeft toegekend aan De Molshoop. En een 

manege heeft een ‘stedelijke functie’!

Een klassiek voorbeeld van ambtelijk wensredeneren, 

waarbij er geen enkele belangstelling lijkt te zijn voor dit 

unieke gebied. De provincie heeft nog geen standpunt 

bepaald. 

De Terp Biltseweg 6, sloop en grote nieuwbouw

In januari heeft u in onze nieuwsbrief en in de Nieuwsbode 

kunnen lezen over het initiatief van Bouwbedrijf Aalberts en 

zorgontwikkelaar Thuismakers om De Terp te slopen en te 

vervangen door nieuwbouw. Hierbij is aan de omwonenden 

een plan gepresenteerd, waarbij de huidige 18 wooneenheden 

opgeschaald worden naar 52 wooneenheden voor ouderen 

met dementie of een fysieke beperking. Kortom, 3x zoveel 

wooneenheden op het terrein. De bewoners zijn hier fel op 

tegen. Zo’n grootschalig gebouw past niet op deze plek. En in 

het algemeen geldt voor Bosch en Duin, dat het realiseren van 

meer ouderenhuisvesting niet wenselijk is. Er zijn geen voorzie-

ningen zoals winkels en eerstelijnsgezondheidszorg. Bovendien 

is er geen enkele vorm van openbaar vervoer. 

Op 24 januari heeft een overleg plaatsgevonden van de omwo-

nenden met de projectontwikkelaar.

Deze avond is op een grote teleurstelling voor de omwonen-

den uitgelopen. Het was een zoom bijeenkomst, waarbij de 

ontwikkelaar de microfoon bediende. De bewoners werd door 

het uitzetten van de microfoon de mond gesnoerd; van een 

dialoog was geen sprake. Het megalomane gebouw wordt vol-

gens de ontwikkelaar gewoon gerealiseerd, omdat het binnen 

het bestemmingsplan past. De ontwikkelaar toonde geen enkel 

respect voor de kritiek van de bewoners en gaf geen blijk van 

enig maatschappelijk verantwoordelijkheidsgevoel. 

De bewoners zijn zich nu aan het beraden op vervolgacties. Ze 

hebben in ieder geval aangegeven dat zij gaan procederen tot 

aan de Raad van State. 

Overduidelijk is hier weer het probleem van de te ruime bouw-

mogelijkheden in het bestemmingsplan. Vereniging Bosch en 

Duin blijft dit agenderen in het bestuurlijk overleg met het 

college van B en W. Het bestemmingsplan moet hoe dan ook 

worden aangepast, anders zullen projectontwikkelaars hun 

begerige ogen steeds weer laten vallen op onze fraaie buurt-

schap, net zolang tot onze buurtschap niet fraai meer is…

locatie nieuwbouw stal De Molshoop

locatie nieuwbouw De Terp
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Politiek café

De gemeenteraadsverkiezingen 
van 16 maart staan voor de deur!
Vereniging Bosch & Duin e.o. 
heeft op dinsdag 8 maart de 
politieke partijen uit onze gemeente uitgenodigd 
om hun standpunten toe te lichten tijdens een 
politiek café.
Het debat zal geleid worden door een externe 
gespreksleider en start om 20.00 uur stipt!
De deuren van de tennisvereniging - waar het 
politiek café als vanouds plaatsvindt - openen om 
19.30 uur. Voor de goede orde, er wordt tijdens deze 
avond geen maaltijd geserveerd.

Nog nader in te vullen

Bij het ter perse gaan van 
deze editie van Bosch & Duin 
Magazine is de invulling voor 
deze sociëteitsavond nog niet 
met zekerheid bekend. De mogelijkheden zijn uit-
eenlopend: een presentatie door het COA over de 
opvang van Afghanen in de gemeente Zeist, het aan 
te leggen glasvezelnetwerk of een pubquiz.

Kunstvervalsingen tussen 1900 en nu 

Wat is een vervalsing, hoe gaan 
vervalsers te werk, hoe komt het 
aan het licht en waarom gebeurt 
het nog steeds? Wat dreef (en 
drijft) kunstvervalsers door de 
eeuwen heen? Waarom wordt de 
ene kunstenaar wel vervalst en de andere niet? 

Optimist en levensgenieter mr Jeroen Princen 
vertelt hier boeiend over. Hij is advocaat en o.a. toe-
zichthouder in de kunstsector en lid van het bestuur 
van de stichting tot beheer Museum Boijmans van 
Beuningen.

Zie voor een interview met Jeroen Princen: https://
galleryviewer.com/de-keuze-van-jeroen-princen
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Sociëteit...de
Pannenkoeken met muziek

Bram bakt pannenkoeken en 
dat doet hij al van kinds af 
aan. Bram is namelijk dol op 
pannenkoeken en heeft van 
zijn voorliefde zijn beroep 
gemaakt. Bram’s Pannenkoeken bakt ze in alle 
soorten en smaken, ook op locatie en deze keer 
op onze sociëteitsavond. 

Zijn lekkernijen worden gevolgd door een muzi-
kaal optreden van de mannen van Zagerij Zeist. 
Met een accordeon, contrabas, gitaar, banjo, tin 
whistle, alt sax, sopraan sax, doedelzak, hulushi, 
tamboerijn en… hun drummende buddy. Ze spelen 
vooral Ierse en Schotse Folk en Klezmer – een 
rijke Jiddische muziekcultuur. Ze omlijsten hun 
muziek met een korte toelichting. 
Vervroegde aanvang! 

Hoewel Covid nog in de lucht hangt, zijn wij dit 
kalenderjaar optimistischer over het kunnen 
doorgaan van de sociëteitsavonden. Houd vooral 
onze nieuwsbrieven in de gaten voor up-to-date 
informatie. 

Heeft u andere suggesties voor onderwerpen en 
activiteiten? Ik hoor het graag!

Tot binnenkort,
Leyla Boumans, voorzitter SociëteitDe bar gaat om 18.30u open en - tenzij 

anders vermeld - serveert Suci 
Barkhuis vanaf 19.00u een buffet. 
Vergeet u niet zich via de website aan 
te melden?
societeit@verenigingboschenduin.nl

Sociëteit
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